
UCHWAŁA NR LX/846/23 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO-POMORSKIEGO 
z dnia 28 sierpnia 2023 r. 

 
w sprawie przekazania petycji (petycja wielokrotna) według właściwości  

 
Na podstawie art. 6 ust. 1 oraz art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach 

(Dz. U. z 2018 r. poz. 870), uchwala się, co następuje: 
 
§ 1. Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego uznaje się za organ niewłaściwy do 

rozpatrzenia petycji (petycja wielokrotna) dotyczącej natychmiastowego zakazu przetwarzania 
i wprowadzania do obrotu już zmagazynowanego ukraińskiego zboża, kukurydzy, mąki  
i innych produktów i postanawia przekazać petycję do Prezesa Rady Ministrów. 

 
§ 2. Powierza się Przewodniczącej Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

wykonanie obowiązku zawiadomienia podmiotu wnoszącego petycję o sposobie jej 
załatwienia. 

 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UZASADNIENIE 

1. Przedmiot regulacji: 
Udzielenie odpowiedzi na petycję (petycja wielokrotna) dotyczącą natychmiastowego 

zakazu przetwarzania i wprowadzania do obrotu już zmagazynowanego ukraińskiego zboża, 
kukurydzy, mąki i innych produktów.  

2. Omówienie podstawy prawnej: 
Przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, 

podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego 
petycję, życia zbiorowego lub wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra 
wspólnego, mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji.  

Zgodnie art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r.  
poz. 870) adresat petycji, który jest niewłaściwy do jej rozpatrzenia, przesyła ją niezwłocznie, 
nie później jednak niż w terminie 30 dni od dnia jej złożenia, do podmiotu właściwego do 
rozpatrzenia petycji, zawiadamiając o tym równocześnie podmiot wnoszący petycję. 

W myśl art. 13 ust. 1 ww. ustawy podmiot rozpatrujący petycję zawiadamia podmiot 
wnoszący petycję o sposobie jej załatwienia wraz z uzasadnieniem w formie pisemnej albo  
za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

3. Konsultacje wymagane przepisami prawa (łącznie z przepisami wewnętrznymi): 
 Nie dotyczy.  

4. Uzasadnienie merytoryczne: 
W dniu 12 czerwca 2023 r do Kancelarii Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w Toruniu wpłynęła petycja złożona przez Międzynarodową Koalicję dla 
Ochrony Polskiej Wsi (ICPPC) i Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO dotycząca 
natychmiastowego zakazu przetwarzania i wprowadzania do obrotu już zmagazynowanego 
ukraińskiego zboża, kukurydzy, mąki i innych produktów. Ponadto 17 lipca 2023 r. wpłynęła 
petycja o tej samej treści złożona przez Pana Damiana (…).  

W toku prac nad rozpatrzeniem petycji Komisja Skarg, Wniosków i Petycji ustaliła,  
co następuje: w żadnym z wymienionych przypadków Sejmik Województwa nie ma środków 
prawnych możliwości pozwalających na jakąkolwiek kontrolę zbóż, mąk i pasz, innych 
produktów żywnościowych przywożonych do Polski z terytorium Ukrainy.  

Jedyną możliwością prawną jaką ma Samorząd Województwa jest prośba 
i apel do instytucji rządowych o kontrolę tych produktów. Natomiast odnosząc się do prośby 
objęcia produktów spożywczych importowanych z Ukrainy szczegółowymi badaniami i 
kontrolą pod względem zawartości substancji niebezpiecznych, to instytucją właściwą w tym 
względzie jest Główny Inspektorat Jakości Handlowej Artykułów Rolno-Spożywczych zaś pod 
względem GMO Państwowa Inspekcja Ochrony Roślin i Nasiennictwa. W związku z tym, 
ewentualne wnioski dotyczące objęcia produktów spożywczych importowanych z Ukrainy 
szczegółowymi badaniami należy kierować do wyżej wymienionych instytucji. 

Jednakże Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego już w 2022 roku wyraził swój 
głęboki niepokój w związku z pogłębiającą się niekorzystną sytuacją na rynku zbóż i nasion 
roślin oleistych wyrażony w stanowisku Sejmiku z dnia 29 sierpnia 2022 r. w sprawie tranzytu 
zboża przez Polskę oraz wzrostu kosztów produkcji rolnej.  

 Z informacji uzyskanych wówczas od organizacji rolniczych oraz samorządu 
rolniczego wynikało, że do Polski wjeżdżają pociągi zboża, które nie ma właściciela. Ziarno 
wjeżdżało też transportem kołowym i mimo tego, że zgodnie z dokumentami, powinno opuścić 
granicę Polski. Tak się nie działo. Niestety, mimo deklaracji Komisji Europejskiej w sprawie 



pomocy w tranzycie zboża przez nasz kraj, nie nastąpiły za tym  żadne realne działania w tym 
zakresie. Sejmik Województwa zgodził się wówczas w pełni ze stanowiskiem Krajowej Rady 
Izb Rolniczych w sprawie rozwiązania problemu na rynku zbóż, w którym proponuje się zakup 
przez Unię Europejską ukraińskich zbóż bezpośrednio na Ukrainie po określonej cenie (np. 
90% średniej w UE) z przeznaczeniem na eksport poza UE. Stanowisko to zostało przekazane 
do instytucji rządowych z Kancelarią Prezesa Rady Ministrów na czele.  

Kolejny apel na ręce instytucji rządowych, Sejmik Województwa skierował w związku 
z rządowymi propozycjami pomocy rolnikom poszkodowanym przez import zbóż z Ukrainy, 
które to propozycje wywołały poruszenie i niezadowolenie wśród rolników naszego 
województwa. Wskazano, że przyjęte kryteria proponowanego wsparcia rekompensują rolnicze 
dochody jedynie w niewielkim stopniu. Wśród przyczyn takiego stanu rzeczy wskazano na to, 
że wzięto pod uwagę wyłącznie pszenicę konsumpcyjną i kukurydzę, które mają także wpływ 
na ceny pozostałych zbóż. Apel ten dotyczył stworzenia warunków do eksportu zbóż, które 
zalegają w przepełnionych magazynach, co w kontekście kolejnych żniw może wywołać nowe 
perturbacje na tym rynku.  

W związku z powyższym Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego postanawia 
przekazać petycję zgodnie z właściwością Prezesowi Rady Ministrów. 

Powierza się Przewodniczącej Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
wykonanie obowiązku zawiadomienia podmiotu wnoszącego petycję o sposobie jej 
załatwienia. 

 
 


